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PROTOKÓŁ nr XXVIII/2012  
sesji Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytej w dniu 28 listopada 2012 r. w godz. 1000 - 1400  

w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 
 

 
 
Obradom przewodniczył: 
Andrzej P. Chuchnowski – Przewodniczący Rady Miejskiej. 
 

Na 23 radnych ustawowego składu Rady Miejskiej w obradach uczestniczyło  
22 radnych, w związku z powyŜszym istniało wymagane quorum do podejmowania 
prawomocnych uchwał.  
 

Na sali obrad obecnych było ok. 100 osób.  
 
 

Radni obecni: 
1. Andrzej P. Chuchnowski, 
2. Agnieszka Barszczewska, 
3. Zbigniew R. De-Mezer,  
4. Dorota A. Jabłońska,  
5. Adam Kacprzyk,  
6. Józef D. Kimera,  
7. Zdzisław Koncewicz,  
8. Stanisław Kulikowski, 
9. Włodzimierz Marczewski, 

10. Adam Ołowniuk,  
11. Krzysztof Ołowniuk,  
12. Leszek Perkowski, 
13. Zdzisław Przełomiec,  
14. Anna Ruszewska,  
15. Agnieszka D. Rzatkowska,  
16. Stanisław Sieczkowski,  
17. Jadwiga M. Szczypiń,  
18. Sławomir J. Szeszko, 
19. BoŜena Topczyłko,  
20. Krzysztof  Tumialis,  
21. Andrzej Turowski,  
22. Tadeusz F. Zamaro  
 

Nieobecny: Grzegorz Gorlo 
 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 

W obradach uczestniczyli: 
Prezydent Miasta Suwałk, Zastępcy Prezydenta, Skarbnik, naczelnicy niektórych wydziałów 
Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, policji i straŜy, prezesi i dyrektorzy niektórych 
jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia i telewizji oraz prasy.  
Listy obecności stanowią kolejno załączniki nr 2 – 5 do protokołu.  
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Ad pkt. 1 
Otwarcie obrad. 
 

Andrzej P. Chuchnowski otwierając XXVIII obrady Rady Miejskiej powitał Czesława 
Renkiewicza – Prezydenta Miasta Suwałk, Zastępców Prezydenta – Marka Buczyńskiego  
i Łukasza Kurzynę, Wiesława Stelmacha – Skarbnika Miasta i Adama Karczewskiego – 
Sekretarza Miasta oraz wszystkich obecnych na sesji.  
 

Ad pkt. 2  
Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 
 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, iŜ porządek radni otrzymali wraz  
z zawiadomieniem o zwołaniu sesji oraz przekazał do wiadomości, iŜ na prośbę Zastępcy 
Prezydenta Łukasza Kurzyny tematy przewidziane w Planie pracy Rady Miejskiej  
do procedowania na listopad, tj. projekty uchwał: 

− w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za zagospodarowanie odpadów 
komunalnych oraz stawki tej opłat, 

− w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi, 

− w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za zagospodarowanie odpadami 
komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości, 

w związku z niezakończeniem prac nad projektami tych uchwał zostaną one przedstawione na 
następnej sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

W planie pracy Rady na listopad br. przewidziano równieŜ podjęcie uchwały  
w sprawie dodatkowych usług świadczonych w zakresie odbierania odpadów komunalnych 
 od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów oraz wysokości cen za te 
usługi. Podjęcie powyŜszej uchwały zasadne jest jedynie w przypadku określenia 
dodatkowych usług. Organ wykonawczy nie przewiduje dodatkowych usług, dlatego  
teŜ podejmowanie uchwały w wymienionej sprawie jest bezprzedmiotowe.  
 Zwrócił się z zapytaniem, czy radni mają uwagi lub wnioski do porządku obrad. Radni 
nie zgłosili uwag i wniosków, wobec czego został przyjęty następujący porządek obrad:  
 

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XXVII/2012 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach.  

4. Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady 
Miejskiej w Suwałkach od 24 października 2012 r.  

5. Informacja z konsultacji projektu Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  
24 kwietnia 2003 r. o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2013. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta 
Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie, 
na rok 2013. 

7. Informacja z działalności Parku Naukowo – Technologicznego Polska – Wschód  
w Suwałkach Sp. z o.o. za 2011 rok.  

8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Mieście Suwałki za rok szkolny 
2011/2012”.  

9. Interpelacje i zapytania radnych.  
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10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej nr 4  
w Suwałkach oraz zmiany nazwy tej Szkoły. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania  
i rozliczania dotacji suwalskim szkołom i przedszkolom publicznym zakładanym  
i prowadzonym przez osoby fizyczne i prawne inne niŜ jednostka samorządu 
terytorialnego oraz osobom prowadzącym inne publiczne formy wychowania 
przedszkolnego, a takŜe szkołom i przedszkolom niepublicznym oraz osobom 
prowadzącym inne niepubliczne formy wychowania przedszkolnego z terenu Suwałk.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu pierwotnej profilaktyki 
raka szyjki macicy dla mieszkanek Suwałk w wieku 13 lat”.  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach 
na 2013 rok i zmiany uchwały nr XLIII/474/05 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  
29 grudnia 2005 r. w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 
Miasta Suwałki na lata 2006-2015.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zadań Miasta Suwałki 
realizowanych w roku 2012 ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych.  

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podjęcia działań w ramach obchodów 
jubileuszu 300-lecia Suwałk.  

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego rejonu osiedla Zielona Górka w Suwałkach.  

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego rejonu ulicy Armii Krajowej w Suwałkach.  

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego rejonu cmentarza komunalnego w Suwałkach.  

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia regulaminu 
oraz ustalenia opłat obowiązujących na Cmentarzu Komunalnym w Suwałkach.  

20. Rozpatrzenie projektu chwały w sprawie zwolnienia z ponoszenia opłat za wydanie 
dowodu rejestracyjnego oraz prawa jazdy z powodu zmiany administracyjnej. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty przy sprzedaŜy lokali 
mieszkalnych z zasobów mienia gminnego Miasta Suwałk.  

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzania taryf dla zbiorowego 
zaopatrzenia  
w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków przez Przedsiębiorstwo Wodociągów  
i Kanalizacji w Suwałkach Spółka z o. o.  

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia woli przystąpienia Gminy Miasto 
Suwałki w charakterze partnera do projektu „Trasy rowerowe w Polsce Wschodniej – 
Województwo Podlaskie”.  

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej  
dla Zarządu Budynków Mieszkalnych w Suwałkach udzielanej z budŜetu Miasta Suwałk 
na 2013 rok.  

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia stawek w podatku od nieruchomości 
na 2013 r.  

26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów.  
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27. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie opłaty targowej.  

28. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji  
i deklaracji podatkowych.  

29. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stawek podatku od środków transportowych  
na 2013 rok.  

30. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2012 r.  

31. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Miasta Suwałki na lata 2012-2025.  

32. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia terminów przyjmowania obywateli 
przez Radę Miejską w Suwałkach w 2013 r.  

33. Zapoznanie się ze sprawozdaniami z działalności komisji Rady Miejskiej w Suwałkach  
za okres kadencji 2010-2012.  

34. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

35. Wnioski i oświadczenia radnych.  

36. Zamknięcie obrad.  

Ad pkt. 3  
Przyjęcie protokołu nr XXVII/2012 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach.  
 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, iŜ zgodnie z przepisami § 46 Statutu Miasta 
Suwałk protokół XXVI obrad został sporządzony i wyłoŜony do wglądu radnym w siedzibie 
Biura Rady Miejskiej. Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu  
nie później niŜ w dniu poprzedzającym sesję Rady, na której następuje przyjęcie protokołu, 
czyli w dniu 27 listopada 2012 r. W wymienionym terminie do treści protokołu radni  
nie zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec czego protokół nr XXVII/2012 obrad Rady 
Miejskiej w Suwałkach został przyjęty. 
 

Ad pkt. 4  
Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady 
Miejskiej w Suwałkach od dnia 24 października 2012roku  
– załącznik nr 6 do protokołu.  
 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, Ŝe Informację… radni otrzymali  
w materiałach sesyjnych.  
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Informacja o pracy Prezydenta Miasta 
Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej od dnia 24 września 2012 r. została przyjęta.  
 

Ad pkt. 5  
Informacja z konsultacji projektu Programu współpracy Miasta Suwałk  
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie, 
na rok 2013  
– załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, Ŝe Informację… radni otrzymali  
w materiałach sesyjnych.  

Ponadto przekazał do wiadomości, iŜ przedłoŜony materiał był przedmiotem 
posiedzeń Komisji: Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa; Kultury, Sportu i Turystyki; 
Strategii i Rozwoju Gospodarczego; Oświaty i Wychowania oraz Finansowo-BudŜetowej  
w dniach od 19 do 22 listopada br. Członkowie Komisji przyjęli Informację…  
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Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Informacja z konsultacji projektu Programu 
współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których 
mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności poŜytku publicznego  
i o wolontariacie, na rok 2013 została przyjęta.  
 

Ad pkt. 6  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta 
Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3  
ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności poŜytku publicznego  
i o wolontariacie, na rok 2013. 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 8 do protokołu. 
 

Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 9 do protokołu.  
 

Stanisław Kulikowski przedstawił opinię Komisji Kultury, Sportu i Turystyki     
– załącznik nr 10 do protokołu.  
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 11 do protokołu.  
 

Andrzej Turowski przedstawił opinię Komisji Oświaty i Wychowania    
– załącznik nr 12 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 13 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 22 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXVIII/290/2012 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 28 listopada 2012 r. 

w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  
24 kwietnia 2003 r. o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2013  
– załącznik nr 14 do protokołu.  
 

Ad pkt. 7  
Informacja z działalności Parku Naukowo – Technologicznego Polska – Wschód  
w Suwałkach Sp. z o.o. za 2011 rok  
– załącznik nr 15 do protokołu.  
 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, Ŝe materiał był  dostępny w wersji 
papierowej w Biurze Rady Miejskiej w pok. 118 oraz w elektronicznej na stronie 
internetowej Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Suwałkach w zakładce 
Menu podmiotowe/Rada Miejska/ Materiały sesyjne i komisyjne.  
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Ponadto przekazał do wiadomości, iŜ Informacja… była przedmiotem prac Komisji 
Strategii i Rozwoju Gospodarczego na posiedzeniach, które odbyły się w dniach  
16 października oraz 20 listopada br.  

Nadmienił, iŜ listopadowe posiedzenie komisji odbyło się w siedzibie Parku... 
Zaproszeni goście zwiedzali obiekt przed oddaniem do uŜytku, a to odbędzie się 13 grudnia 
br. Członkowie Komisji przyjęli Informację…   
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Informacja z działalności Parku Naukowo – 
Technologicznego Polska – Wschód w Suwałkach Sp. z o.o. za 2011 rok została przyjęta.  
 

Ad pkt. 8  
Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Mieście Suwałki za rok szkolny 
2011/2012” 
– załącznik nr 16 do protokołu.  
 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, Ŝe zgodnie z art. 5a ust. 4 ustawy z dnia  
7 września 1991 r. o systemie oświaty (Dz. U. z 2004 r. Nr 256, z późn. zm.) przedmiotowa 
Informacja… została  przedłoŜona w ustawowym terminie.  

Materiał był dostępny w wersji papierowej w Biurze Rady Miejskiej w pok. 118 oraz 
w elektronicznej na stronie internetowej BIP Urzędu Miejskiego w Suwałkach  
w zakładce Menu podmiotowe/Rada Miejska/Materiały sesyjne i komisyjne.  

Ponadto przekazał do wiadomości, iŜ Informacja… była przedmiotem prac Komisji 
Oświaty i Wychowania oraz Finansowo – BudŜetowej na posiedzeniach, które odbyły się  
w dniach 21 – 20 listopada br. Członkowie Komisji przyjęli Informację…   
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Informacja o stanie realizacji zadań 
oświatowych w Mieście Suwałki za rok szkolny 2011/2012” została przyjęta.  
 
 

Ad pkt. 9 
Interpelacje i zapytania radnych. 

Dorota Jabłońska:  
Zapytała o plany remontu ulic osiedlowych zwłaszcza na osiedlu Hańcza tj. ulic: 

Olecka, Ełcka i GiŜycka. 

Interesowała się czy w najbliŜszej przyszłości planowane jest skanalizowanie ulicy 
Szwajcaria.  

Zapytała o termin termomodernizacji Zespołu Szkół nr 2 w Suwałkach.  

Poprosiła o informacje na jakich warunkach i  za jaką kwotę wynajmowane są lokale, 
głównie organizacjom i stowarzyszeniom, będące w dyspozycji Miasta.  

Wróciła do zapytania dotyczącego środków własnych, wypracowanych przez 
jednostki oświatowe, a sprawa dotyczyła związku kwoty zarobionej przez jednostkę  z kwotą 
przekazaną do jednostki. 

 

Zdzisław Przełomiec:  
Zwrócił uwagę na problem rozpoczętej batalii o obwodnicę Suwałk. Podkreślił,  

Ŝe naleŜałoby kontynuować działania nawet bardzo dokuczliwe, takie jak ograniczenie ruchu 
tirów do jednego pasa czy wyłączenie z ruchu nocą. Zapytał, czy Prezydent odpowiedzialny 
za ruch w mieście drogami publicznymi z wyłączeniem dróg ekspresowych i autostrad brałby 
pod uwagę głos mieszkańców w kwestii podjęcia takich ekstremalnych działań, czy teŜ 
przeprowadzenia referendum.  

Drugie pytanie dotyczyło monitoringu pojazdów prowadzonego na tzw. rogatkach 
miasta. Poprosił o informacje, kto prowadzi taki monitoring i w jakim celu.  
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Trzecie pytanie złoŜone w imieniu mieszkańców dotyczyło realizacji programu 
warzywa i owoce w szkole. Zapytał jaki jest zakres i stopień realizacji programu. 
 

Adam Kacprzyk: 
Zapytał w imieniu mieszkańców o sprawy dotyczące remontu dróg na osiedlu wokół 

ulicy Buczka. Zaznaczył jednocześnie, Ŝe zagadnienie to było w programie wyborczym Bloku 
Samorządowego. Zaapelował o zaznaczenie w budŜecie na 2013 rok, aby wszelkie 
oszczędności powstałe w ciągu roku, skierować na ten cel.  

Druga sprawa dotyczyła przejazdu kolejowego na ul. Sejneńskiej, który jest w bardzo 
złym stanie. Prosił o interwencję.  

Kolejna sprawa dotyczyła ulicy na osiedlu Południe, konkretnie drogi,  
która generalnie jest niczyja i w związku z tym jest w bardzo złym stanie. Zwrócił się  
z prośbą o pomoc w imieniu mieszkańców i pracowników zakładów tam funkcjonujących,  

 

Mariola Szczypiń:  
Poruszyła sprawę parkingów, płatnej strefy parkowania i związanego z tym problemu 

parkowania samochodów w uliczkach osiedlowych. Za przykład podała rejon szpitala.  

Zwróciła się z prośbą o umoŜliwienie osobom niepełnosprawnym nieodpłatnego 
parkowania, nie tylko w miejscach oznakowanych. 

 

Józef Kimera:  
Zapytał o funkcjonowanie transportu osób niepełnosprawnych szczególnie  

w dni świąteczne i w godzinach popołudniowych. 
 

Ad pkt. 10  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej  
nr 4 w Suwałkach oraz zmiany nazwy tej Szkoły. 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały. 
– załącznik nr 17 do protokołu. 
 

Andrzej Turowski przedstawił opinię Komisji Oświaty i Wychowania    
– załącznik nr 18 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 22 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.   
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXVIII/291/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 listopada 2012 r. 
w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej nr 4 w Suwałkach oraz zmiany nazwy 
tej Szkoły.  
– załącznik nr 19 do protokołu.  
 

Ad pkt. 11  
Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania  
i rozliczania dotacji suwalskim szkołom i przedszkolom publicznym zakładanym  
i prowadzonym przez osoby fizyczne i prawne inne niŜ jednostka samorządu 
terytorialnego oraz osobom prowadzącym inne publiczne formy wychowania 
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przedszkolnego, a takŜe szkołom i przedszkolom niepublicznym oraz osobom 
prowadzącym inne niepubliczne formy wychowania przedszkolnego z terenu Suwałk. 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały. 
– załącznik nr 20 do protokołu. 
 

Andrzej Turowski przedstawił opinię Komisji Oświaty i Wychowania    
– załącznik nr 21 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 22 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 22 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.   
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXVIII/292/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 listopada 2012 r. 
o zmianie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji suwalskim 
szkołom i przedszkolom publicznym zakładanym i prowadzonym przez osoby fizyczne  
i prawne inne niŜ jednostka samorządu terytorialnego oraz osobom prowadzącym inne 
publiczne formy wychowania przedszkolnego, a takŜe szkołom i przedszkolom 
niepublicznym oraz osobom prowadzącym inne niepubliczne formy wychowania 
przedszkolnego z terenu Suwałk  
– załącznik nr 23 do protokołu.  
 

Ad pkt. 12  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu pierwotnej profilaktyki 
raka szyjki macicy dla mieszkanek Suwałk w wieku 13 lat”. 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawką  
– załącznik nr 24 do protokołu. 
 

Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 25 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 26 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 22 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.   
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXVIII/293/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 listopada 2012 r. 
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w sprawie przyjęcia „Programu pierwotnej profilaktyki raka szyjki m acicy  
dla mieszkanek Suwałk w wieku 13 lat” 
– załącznik nr 27 do protokołu.  
 

 
Ad pkt. 13  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii  
w Suwałkach na 2013 rok i zmiany uchwały nr XLIII/474/05 Rady Miejskiej  
w Suwałkach z dnia 29 grudnia 2005 r. w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania 
Problemów Społecznych Miasta Suwałki na lata 2006-2015. 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 28 do protokołu. 
 

Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 29 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 30 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 22 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXVIII/294/2012 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 28 listopada 2012 r. 

w sprawie Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  
i Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach na 2013 rok i zmiany uchwały  
nr XLIII/474/05 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 grudnia 2005 r. w sprawie 
przyj ęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Suwałki na lata 
2006-2015 
– załącznik nr 31 do protokołu.  
 

Ad pkt. 14  
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań 
Miasta Suwałki realizowanych w roku 2012 ze środków Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 32 do protokołu. 
 

Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 33 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 34 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
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Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 22 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXVIII/295/2012 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 28 listopada 2012 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań Miasta Suwałki realizowanych w roku 
2012 ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  
– załącznik nr 35 do protokołu.  
 

Ad pkt 15  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podjęcia działań w ramach obchodów 
jubileuszu 300-lecia Suwałk.  

Stanisław Kulikowski odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 36 do protokołu. 
 

Stanisław Kulikowski przedstawił opinię Komisji Kultury, Sportu i Turystyki     
– załącznik nr 37 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 22 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXVIII/296/2012 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 28 listopada 2012 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie podjęcia działań w ramach obchodów jubileuszu  
300-lecia Suwałk  
– załącznik nr 38 do protokołu.  
 

Ad pkt. 16  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego rejonu osiedla Zielona Górka w Suwałkach.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 39 do protokołu. 
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 40 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 41 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 22 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.   



11 

 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXVIII/297/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 listopada 2012 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego rejonu osiedla Zielona Górka w Suwałkach  
– załącznik nr 42 do protokołu.  
 

Ad pkt. 17  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego rejonu ulicy Armii Krajowej w Suwałkach.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 43 do protokołu. 
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 44 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 45 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 22 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.   
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXVIII/298/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 listopada 2012 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego rejonu ulicy Armii Krajowej w Suwałkach  
– załącznik nr 46 do protokołu.  
 
 

Ad pkt. 18  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego rejonu cmentarza komunalnego w Suwałkach.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 47 do protokołu. 
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 48 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 22 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.   
 
Jednogłośnie została podjęta:  
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UCHWAŁA nr XXVIII/299/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 listopada 2012 r. 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego rejonu cmentarza komunalnego w Suwałkach  
– załącznik nr 49 do protokołu.  
 
 

Ad pkt. 19  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia 
regulaminu oraz ustalenia opłat obowiązujących na Cmentarzu Komunalnym  
w Suwałkach.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 50 do protokołu. 
 

Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 51 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 52 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 22 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.   
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXVIII/300/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 listopada 2012 r. 
w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia regulaminu oraz ustalenia opłat 
obowiązujących na Cmentarzu Komunalnym w Suwałkach 
– załącznik nr 53 do protokołu.  
 
Ad pkt. 20  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia z ponoszenia opłat za wydanie 
dowodu rejestracyjnego oraz prawa jazdy z powodu zmiany administracyjnej.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawką 
– załącznik nr 54 do protokołu. 
 

Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 55 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 56 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 22 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.   
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Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXVIII/301/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 listopada 2012 r. 
w sprawie zwolnienia z ponoszenia opłat za wydanie dowodu rejestracyjnego  
oraz prawa jazdy z powodu zmiany administracyjnej 
– załącznik nr 57 do protokołu.  
 
Ad pkt. 21  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty przy sprzedaŜy lokali 
mieszkalnych z zasobów mienia gminnego Miasta Suwałk.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 58 do protokołu. 
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 59 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 60 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 21 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymał się      –   1 radny.   
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXVIII/302/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 listopada 2012 r. 
w sprawie udzielenia bonifikaty przy sprzedaŜy lokali mieszkalnych z zasobów mienia 
gminnego Miasta Suwałk 
– załącznik nr 61 do protokołu.  
 
Ad pkt. 22  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzania taryf dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków przez Przedsiębiorstwo 
Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach Spółka z o. o.  

 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, Ŝe wniosek Przedsiębiorstwa Wodociągów  
i Kanalizacji w Suwałkach Spółka z o. o. skierowany do Prezydenta Miasta Suwałk  
o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 
ścieków był dostępny w wersji papierowej w Biurze Rady Miejskiej w pok. 118. 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 62 do protokołu. 
 

Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 63 do protokołu.  
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 64 do protokołu.  
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Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 65 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 16 radnych,  
− przeciw         –   3 radnych,  
− wstrzymało się      –   3 radnych.   
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXVIII/303/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 listopada 2012 r. 
w sprawie zatwierdzania taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzania ścieków przez Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach 
Spółka z o. o. 
– załącznik nr 66 do protokołu.  
 
Ad pkt. 23  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia woli przystąpienia Gminy Miasto 
Suwałki w charakterze partnera do projektu „Trasy rowerowe w Polsce Wschodniej – 
Województwo Podlaskie”.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały. 
– załącznik nr 67 do protokołu. 
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 68 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 69 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 22 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.   
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXVIII/304/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 listopada 2012 r. 
w sprawie wyraŜenia woli przystąpienia Gminy Miasto Suwałki w charakterze partnera 
do projektu „Trasy rowerowe w Polsce Wschodniej – Województwo Podlaskie” 
– załącznik nr 70 do protokołu.  
 
Ad pkt. 24  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej  
dla Zarządu Budynków Mieszkalnych w Suwałkach udzielanej z budŜetu Miasta Suwałk 
na 2013 rok.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały. 
– załącznik nr 71 do protokołu. 
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Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 72 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 22 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXVIII/305/2012 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 28 listopada 2012 r. 

w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla Zarządu Budynków Mieszkalnych 
w Suwałkach udzielanej z budŜetu Miasta Suwałk na 2013 rok 
– załącznik nr 73 do protokołu.  
 

Ad pkt. 25  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia stawek w podatku  
od nieruchomości na 2013 r.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały. 
– załącznik nr 74 do protokołu. 
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 75 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 20 radnych,  
− przeciw         –   2 radnych,  
− wstrzymało się      –   0.   
 

Większością głosów została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXVIII/306/2012 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 28 listopada 2012 r. 

w sprawie określenia stawek w podatku od nieruchomości na 2013 r. 
– załącznik nr 76 do protokołu.  
 

Ad pkt. 26  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały. 
– załącznik nr 77 do protokołu. 
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 78 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 22 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.   
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Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXVIII/307/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 listopada 2012 r. 
w sprawie w sprawie opłaty od posiadania psów 
– załącznik nr 79 do protokołu.  
 
Ad pkt. 27  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie opłaty targowej.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawką 
– załącznik nr 80 do protokołu. 
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 81 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 22 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.   
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXVIII/308/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 listopada 2012 r. 
w sprawie w sprawie opłaty targowej 
– załącznik nr 82 do protokołu.  
 
Ad pkt. 28  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji  
i deklaracji podatkowych.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały. 
– załącznik nr 83 do protokołu. 
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 84 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 22 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.   
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXVIII/309/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 listopada 2012 r. 
w sprawie w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji 
podatkowych 
– załącznik nr 85 do protokołu.  
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Ad pkt. 29  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stawek podatku od środków transportowych  
na 2013 rok.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały. 
– załącznik nr 86 do protokołu. 
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 87 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 22 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.   
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXVIII/310/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 listopada 2012 r. 
w sprawie stawek podatku od środków transportowych na 2013 rok.  
– załącznik nr 88 do protokołu.  
 
Ad pkt. 30  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2012 rok. 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawkami  
– załącznik nr 89i 89A do protokołu. 
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej   
– załącznik nr 90 do protokołu.  
Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 22 radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymało się     –   0.   
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXVIII/311/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 listopada 2012 r. 
w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2012 rok 
– załącznik nr 91 do protokołu.  
 

Ad pkt. 31  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Miasta Suwałki na lata 2012–2025. 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawkami  
– załącznik nr 92 i 92A. 
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 93 do protokołu.  
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Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 22 radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymało się     –   0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXVIII/312/2012 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 28 listopada 2012 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata 2012-2025  
– załącznik nr 94 do protokołu.  
 

Ad pkt. 32  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia terminów przyjmowania obywateli 
przez Radę Miejską w Suwałkach w 2013 r. 
 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, Ŝe w związku z art. 253 § 1 ustawy z dnia 
14 czerwca 1960 r. – Kodeksu postępowania administracyjnego organy samorządu 
terytorialnego obowiązane są przyjmować obywateli w sprawach skarg i wniosków  
w ustalonych przez siebie dniach i godzinach. W związku z tym zwrócił się z prośbą  
o podjęcie uchwały.  

Anna Ruszewska wniosła, iŜ zachodzi niezgodność pomiędzy zapisem cytowanym  
w podstawie prawnej, a proponowanymi godzinami przyjęć interesantów  
przez przewodniczącego Rady Miejskiej. 

Zbigniew De-Mezer zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad tego punktu. 

Przewodniczący przeprowadził głosowanie: 
 

Głosowanie nad wnioskiem :  
− za przyjęciem wniosku głosowało  – 10 radnych,  
− przeciw        –   2 radnych,  
− wstrzymało się     –  10 radnych.   
 

Wniosek nie uzyskał bezwzględnej większości, w związku z tym nie został przyjęty.  
 

Andrzej P. Chuchnowski  wniósł autopoprawkę do uchwały w §1, polegającą  
na zmianie godzin przyjęć interesantów tj. „od 1530 do 1730”. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały wraz z autopoprawką :  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 21 radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymał się     –   1 radny.   
 

 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXVIII/313/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 listopada 2012 r. 
w sprawie ustalenia terminów przyjmowania obywateli przez Radę Miejską  
w Suwałkach w 2013 r.  
– załącznik nr 95 do protokołu.  
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Ad pkt. 33  
Zapoznanie się ze sprawozdaniami z działalności komisji Rady Miejskiej w Suwałkach 
za okres kadencji 2010-2012  
– załączniki nr 96 - 101 do protokołu.  
 

  
 

 Andrzej P. Chuchnowski poinformował, Ŝe zgodnie z art. 21 ust. 3 ustawy z dnia 8 
marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1591 z późn. zm.) oraz § 
48 ust. 3 Statutu Miasta Suwałk (Dz. Urz. Woj. Podl. z 2012 r. poz. 29) komisje Rady 
Miejskiej w połowie kadencji Rady oraz przed jej zakończeniem przedstawiają na sesji 
sprawozdania ze swojej działalności.  

Sprawozdania wypracowane przez Komisje radni otrzymali w materiałach sesyjnych.  
Nie było głosów w dyskusji.  

 

Ad pkt. 34  
Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
Odpowiedzi na zapytania i interpelacje udzielili: Prezydent Miasta Czesław Renkiewicz, 
Zastępcy Prezydenta Marek Buczyński i Łukasz Kurzyna, prezesi firm Grzegorz 
Kochanowicz, Marek Giedrojć, zastępca Komendanta Miejskiego Policji Józef Borkowski 
oraz przewodniczący Komitetu Wspierania Budowy Obwodnicy Suwałk, Stanisław 
Kulikowski.  
Czesław Renkiewicz udzielił odpowiedzi:  
 

Dorocie Jabłońskiej  kwestii remontu ulic osiedlowych Prezydent przyznał, Ŝe temat 
jest nieco zaniedbany. Ostatnie dwa lata były niezadawalające mimo, Ŝe wykonane zostały 
remonty bądź modernizacje niektórych ulic takich jak: Warneńczyka, Królowej Jadwigi, 
Mieszka I , Mereckiego, SzwoleŜerów, cała Warszawska, Sosnowa –fragment, Górna  
i Olsztyńska. Ulice Łokietka i Kazimierza Wielkiego zapisane zostały do remontu  
w przyszłym roku. Do remontu częściowego w przyszłym roku zaplanowano równieŜ ulice 
Powstańców Śląskich, Trzydziestolecia PRL i Nowomiejską, której remont będzie bardzo 
kosztowny, współfinansowany ze środków zewnętrznych, z programu, ale z udziałem Miasta 
w kwocie ok. 2 mln. zł. Prezydent zwrócił uwagę, Ŝe trwają rozmowy i działania w sprawie 
pozyskania środków na remont ul. Buczka, która wymaga duŜych nakładów finansowych. 
Dodał teŜ, Ŝe uporządkowanie ulic osiedlowych wiąŜe się z nakładem finansowym w kwocie 
ok.50 mln. zł. Pozyskanie środków w takiej wysokości jest moŜliwe, wzorem innych 
samorządów, w okolicznościach  przeprowadzenia prywatyzacji jednostek komunalnych  
i spółek miejskich. Prezydent nazwał takie działanie bardzo kontrowersyjnym i ryzykownym 
z uwagi na fakt, Ŝe Miasto nie miałoby wpływu na kształtowanie cen za usługi. Prezydent 
zapowiedział dyskusje wokół tematów drogowych jak i racjonalizacji wydatków podczas 
uchwalania budŜetu na 2013 rok. 

Odnośnie termomodernizacji obiektów oświatowych przypomniał, Ŝe w następnej 
perspektywie finansowej tj. na lata 2014–2020 przewidziane są duŜe środki na działania 
ekologiczne i związane z ochroną środowiska, w tym równieŜ na termomodernizację 
budynków. Przygotowywany jest duŜy projekt obejmujący wszystkie jednostki oświatowe. 

W kwestii środków zarobionych przez jednostki oświatowe, uzupełniając udzieloną 
odpowiedź, Prezydent poinformował, Ŝe w 2011 r. jednostki wypracowały, głównie  
z wynajmów, ok. 800 tys. zł. Zgodnie z ustawą o finansach publicznych jednostki budŜetowe 
odprowadzają te środki do budŜetu miejskiego. Prezydent zastanawia się nad wprowadzeniem 
mechanizmu, aby tego typu środki mogłyby być przekazywane do tej jednostki,  
która je pozyskała. Byłoby to dobre działanie motywujące dyrektora do właściwego 
zagospodarowania mienia i czerpania korzyści.  

 

Zdzisławowi Przełomcowi, który wrócił do problematyki obwodnicy Suwałk – 
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Prezydent poinformował, Ŝe docierają do niego sygnały, aby wprowadzić na terenie miasta 
drastyczne dla tirów zarządzenie zakazujące ruchu nocą. Są do tego podstawy poniewaŜ 
poziom hałasu jest przekroczony. Decyzja taka moŜe spowodować utrudnienie dla ruchu 
miejskiego. Ulice Utrata  i Pułaskiego byłyby zablokowane. Prezydent sugeruje aby zapytać  
mieszkańców, co sądzą na ten temat. Komitet społeczny ma szereg pomysłów na dalsze 
działania, które naleŜałoby realizować poniewaŜ po pierwszych działaniach władze centralne 
nie podjęły Ŝadnego wysiłku, nawet odpowiedzi na interpelacje poselskie są takiej samej 
treści. Prezydent poinformował o spotkaniu z eurodeputowanym Bogusławem Liberackim, 
który obiecał kontakt z komisarzem unijnym do spraw transportu. 
 

Odpowiedzi na zapytania radnego Adama Kacprzyka Prezydent udzielił omawiając 
tematykę remontu ulic osiedlowych, natomiast ulica prowadząca do zakładu Recman  
nie naleŜy do Miasta. Są to tereny między innymi Spółdzielni Mleczarskiej Sudowi. Miasto  
w miarę swoich moŜliwości naprawia tę drogę tj. równa specjalnym sprzętem i prowadzi 
odśnieŜanie. 

Odnośnie przejazdu kolejowego przez ulicę Sejneńską problem zostanie zgłoszony 
PKP. 

Problemy parkowania zgłoszone przez radną Jadwigę Szczypiń znane były 
Prezydentowi i są rozwiązywane. Niepełnosprawni mogą korzystać z innych miejsc  
do parkowania niŜ wyznaczone, za opłatą abonamentową. Ponadto trwają prace nad uchwałą 
parkingową, w kierunku pomocy niepełnosprawnym, to jest zwiększenia ilości miejsc 
parkingowych oznakowanych symbolem T–29 i ewentualnych zwolnień z opłaty. Propozycje 
zmian będą przedstawione do dyskusji radnym i spółce prowadzącej płatne parkingi. 
Generalnie problemy z parkowaniem w mieście zauwaŜa się. Właściciele posesji i terenów 
zabiegają o intensywną zabudowę nie dbając o miejsca do parkowania. Prezydent zwrócił 
uwagę na fakt, Ŝe planach zagospodarowania przestrzennego naleŜy zwrócić uwagę, aby takie 
tereny przewidzieć.   
 

Prezes PWiK Grzegorz Kochanowicz wyjaśnił radnej Dorocie Jabłońskiej,  
Ŝe aby ulica Szwajcaria mogła być skanalizowana spełnione muszą być trzy warunki  
tj. : zadanie musi być ujęte w wieloletnim planie inwestycyjnym przedsiębiorstwa, po drugie 
musi być plan zagospodarowania przestrzennego tego terenu, po trzecie niezbędny jest 
projekt techniczny obwodnicy, która będzie przebiegać przez te tereny. Warunki te nie są 
spełnione. Ponadto, koszt planowanej inwestycji opiewa na kwotę ponad 2 milionów złotych. 
Dofinansowanie ze środków unijnych nie moŜe być brane pod uwagę poniewaŜ naleŜy 
spełnić określone parametry m.in. zaludnienie ok. 600 osób na określonym odcinku. Budowa 
kanalizacji  ze środków własnych w obecnej sytuacji finansowej nie moŜe być zrealizowana.  
 

Zastępca Prezydenta Łukasz Kurzyna udzielił odpowiedzi na zapytanie radnej Doroty 
Jabłońskiej związane z wynajmem pomieszczeń przez organizacje pozarządowe. Sprawa 
uregulowana jest w Zarządzeniu Prezydenta Miasta nr 136/2011 z dnia 7 maja 2011 r.  
w sprawie zasad najmu lokali uŜytkowych oraz dzierŜawy gruntów z gminnego zasobu 
nieruchomości na okres do lat 3. Wskazane są w nim podstawowe sprawy wynajmu lokali bez 
przetargu i minimalna stawka czynszu. Stawki są bardzo róŜne w zaleŜności od standardu 
budynku, powierzchni a nawet lokalizacji. Trwają prace nad zmianą cytowanego zarządzenia 
dostosowujące ceny wynajmu do aktualnej rzeczywistości ekonomicznej. 
 

Zastępca Miejskiego Komendanta Policji Józef Borkowski wyjaśnił,  
Ŝe w niektórych punktach miasta ustawione zostały przez policję kamery monitorujące. Sprzęt 
zamontowano na określony czas, w celu zebrania materiału dowodowego w postępowaniach 
przygotowawczych. Materiał moŜe być wykorzystany tylko w postępowaniu w sprawie, 
niewykorzystany musi być protokolarnie zniszczony.  

 

Stanisław Kulikowski uzupełnił informacje Prezydenta Miasta związane  
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z działalnością Społecznego Komitetu Wspierania Budowy Obwodnicy Suwałk. Podziękował 
mieszkańcom za udział w marszu i złoŜone podpisy. Poinformował, Ŝe informacji odnośnie 
działania Komitetu naleŜy szukać na stronie internetowej Komitetu i Facebooku,  
tam teŜ moŜna wysłać kartkę do Premiera. Zwrócił uwagę na fakt, iŜ działania drastyczne 
typu blokada miasta nocą wymaga konsultacji społecznych i z takim zamiarem nosi się 
Komitet. Stanisław  Kulikowski podkreślił równieŜ, Ŝe do współpracy zostali zaangaŜowani 
posłowie z regionu,  przygotowywane są równieŜ pisma do wszystkich parlamentarzystów 
Rzeczypospolitej Polskiej poniewaŜ sprawa obwodnicy nie jest sprawą polityczną i dotyczy 
nie tylko Suwałk. Droga, o którą walczą mieszkańcy, jest drogą międzynarodową. 
Zamierzeniem Komitetu jest uczynienie problemu obwodnicy, problemem 
międzynarodowym. Planowane jest spotkanie w Brukseli i zainteresowanie problemem 
przedstawicieli wszystkich państw związanych z drogą S–61. Przewodniczący Komitetu 
zapowiedział, Ŝe trwa rejestracja stowarzyszenia pod nazwą Stowarzyszenie Wspierania 
Budowy Obwodnicy Suwałk.  
 

Zastępca Prezydenta Marek Buczyński poinformował, Ŝe program owoce w szkole 
realizowany jest we wszystkich szkołach, owoce i warzywa przekazywane są ponad  
2 tysiącom uczniów.  
 

Prezes PGK Marek Giedrojć wyjaśnił sprawy związane z funkcjonowaniem 
transportu osób niepełnosprawnych w mieście. Zwrócił uwagę na fakt, Ŝe uchwała regulująca 
te sprawy jest z 2001 roku i nie przystaje do obecnej rzeczywistości. Osoby niepełnosprawne 
mogą w dogodny sposób korzystać z komunikacji miejskiej, która jest przystosowana  
do przewozu osób niepełnosprawnych. Dodatkowy transport mikrobusami, głównie obsługuje 
dzieci i młodzieŜ dowoŜąc ich do szkół oraz chorych na zabiegi. 
 
Ad pkt. 35  
Wnioski i oświadczenia radnych.  

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, iŜ w okresie międzysesyjnym organ 
nadzoru stwierdził niewaŜność niektórych zapisów uchwały nr XXVI/269/2012 Rady 
Miejskiej w Suwałkach z dnia 26 września 2012 r. w sprawie przyjęcia Regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Suwałk.  

Ponadto wpłynęła korespondencja od Posłów na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej 
BoŜeny Kamińskiej oraz Jarosława Zielińskiego w sprawie Strefy Płatnego Parkowania. 
Mieszkańcy uwaŜają, Ŝe obecne przepisy regulujące funkcjonowanie płatnej strefy 
parkowania nie są przyjazne dla osób niepełnosprawnych i zwracają się z prośbą  
o rozpatrzenie moŜliwości zmian w uchwale nr XV/148/2011 Rady Miejskiej w Suwałkach  
z dnia 30 listopada 2011 r., dzięki którym osoby niepełnosprawne będą mogły bezpłatnie 
parkować nie tylko w miejscach wyznaczonych w Strefie.  

Wymieniona korespondencja przekazana została do rozpatrzenia Prezydentowi Miasta 
Suwałk oraz skierowana do radnych Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa.  

Wpłynęły równieŜ odpowiedzi z Ministerstwa Transportu, Budownictwa i Gospodarki 
Morskiej na interpelacje Posłów BoŜeny Kamińskiej oraz Jarosława Zielińskiego dotyczące 
budowy obwodnicy Suwałk, 

 Poseł na Sejm Krzysztof Jurgiel przesłał odpowiedź Ministra Obrony Narodowej  
na interwencję w sprawie utrzymania w Suwałkach 14. Suwalskiego Dywizjonu Artylerii 
Przeciwpancernej im. Marszałka Józefa Piłsudskiego.  

Zaprosił radnych do zapoznania się z wymienioną korespondencją. Nadmienił, iŜ istnieje 
równieŜ moŜliwość otrzymania kopi wyŜej wymienionych pism w Biurze Rady Miejskiej.  

Ponadto poinformował, iŜ decyzją Komisji Rewizyjnej ujęta w planie pracy komisji  
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w miesiącu listopadzie, kontrola realizacji zadań statutowych przez Miejski Ośrodek Pomocy 
Społecznej w Suwałkach nie odbędzie się z uwagi na odbywające się w tym okresie kontrole 
prowadzone przez organy zewnętrzne.  

Skarbnik Miasta Wiesław Stelmach przedstawił informację o wysokości podatku 
rolnego i leśnego w 2013r. – załącznik nr 102 do protokołu.   

Czesław Renkiewicz  Prezydent Miasta poinformował zebranych, iŜ w związku  
z przedłuŜającym się postępowaniem Instytutu Pamięci Narodowej w sprawie zgodności  
z prawdą przedłoŜonego oświadczenia lustracyjnego, złoŜył wniosek do Sądu Okręgowego  
w Białymstoku o przeprowadzenie autolustracji i uznanie  oświadczenia lustracyjnego za zgodne 
z prawdą. 

Ad pkt. 36  
Zamknięcie obrad.  

 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, Ŝe  najbliŜsza sesja planowana jest  
na dzień 19 grudnia 2012 r. o godz. 1300 w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego 
 nr 26 przy ulicy Mickiewicza 1.  

Sesja poświęcona będzie głównie rozpatrzeniu projektu uchwały w sprawie 
budŜetu Miasta na 2013 rok oraz projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Miasta Suwałki na lata 2013-2030.   

Druga sesja poświęcona rozpatrzeniu tematów ujętych w przyjętym „Planie 
pracy Rady Miejskiej w Suwałkach na 2012 rok” i ewentualnie rozpatrzeniu projektów 
uchwał wynikających z bieŜącej pracy Prezydenta Miasta przewidziana jest na dzień 
28 grudnia 2012 roku o godz. 1000 w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego  
w Suwałkach przy ulicy Mickiewicza 1.  

Kończąc XXVIII sesję Rady Miejskiej serdecznie podziękował przybyłym  
za uczestnictwo w sesji, a radnym za aktywny udział w obradach.  

 Na tym protokół zakończono.  

 

            Przewodniczący  
Rady Miejskiej w Suwałkach  

 

Andrzej Paweł Chuchnowski  
 

 
 
Protokołowała: 
Ewa Kasjanowicz  
 
Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej  
Urzędu Miejskiego w Suwałkach  
 
 
 
 
 


